
 

Beretning for Arden Varmeværk 2020 
 

Formandens beretning ved Arden Varmeværks 59. ordinære generalforsamling 
i Kulturhuset i Arden d. 16. juni 2021 kl. 19.00.  

 
I korte træk vil der i beretningen blive gennemgået, hvordan regnskabsåret er 

forløbet.  

 
Til almindelig orientering for generalforsamlingen bør det nævnes, at 

beretningen  
er et udtryk for den siddende bestyrelses opfattelse af, hvordan de daglige 

opgaver bør løses under ansvar overfor generalforsamlingen, medens det 
under dagsordenen punkt 8 er generalforsamlingen, der tager stilling til, hvilke 

personer der skal søge at løse kommende opgaver, der i dag og fremover har 
et meget stort omfang. 

 
Vi har i 2020 deltaget i flere Web kurser og Webinarer, her kan nævnes 

retningslinjer for håndtering af Corona i fjernvarme sektoren, tilskud i 
fjernvarmepuljen, bensmarking. 

En stor del af bestyrelsesmøderne er også afholdt som virtuelle møder. 
 

I det tidlige forår skiftede vi den ene af hovedpumperne, som pumper vandet 

rundt i fjernvarmenettet. 
 

 I forbindelse med den grønne omstilling, er der stor interesse for fjernvarme. 
Som jeg nævnte sidste år, arbejdes der på et projekt til forsyning af Rold, 

derudover er der stor interesse i Højmarken og Stadionvej.  I den forbindelse 
er der udarbejdet 2 projektforslag vedr. Rold og Højmarken. Projektforslagene 

er fremsendt til Mariagerfjord kommune, og der er samtidig sendt ansøgning til 
Energistyrelsen om tilskud fra ”fjernvarmepuljen”.  

Der er ikke sendt projektforslag vedr. Stadionvej, da denne er inden for 
nuværende forsyningsområde. 

 

Arbejdet med opførelsen af den nye akkumuleringstank på 4000 m3 blev 

påbegyndt i efteråret 2020, og trods Corona er opførelsen gået næsten 

planmæssig, og forventes klar til brug fra midt i 2021.  

Der har i perioder været problemer med vandkvaliteten. Ledningsnettet er et 

stort aktiv for varmeværket, og derfor ses der med stor alvor på problemet, og 

der arbejdes på at etablere et nyt vandbehandlingsanlæg. 

 
Udskiftningen af målere hos forbrugerne er gennemført, aflæsning foregår 

fremover automatisk. I løbet af 2021 åbnes der op for adgang til ”E-forsyning”, 



hvor forbrugere kan følge deres forbrug m.m. via vores hjemmeside, 

alternativt en APP til mobiltlf. Der vil blive orienteret nærmere når dette er 
klar. 

 
I forbindelse med ledningsrenoveringen på Vestergade og Bluhmesgade, er der 

lavet forsyning til de 8 nye boliger på den gamle Brugsgrund, og der er 
etableret forsyning til 2 nye forbrugere på Møllevej. 

 

 
Der har i 2020 været ledningsbrud ved en omløbsbrønd på Høftemarksvej, et 

mindre brud på hjørnet Hvarrevej/St Ardenvej og hos en forbruger på  
Myhlenbergvej. 

 
Der er fra 1. jan. til 31. dec. 2020 solgt 17.431 MWh varme, og der er solgt 

1.079 MWh el. Det forholdsvis lille elsalg skyldes lavere elpriser, så det i 
perioder ikke har været rentabelt at producere el.  

 
Vi har i alt købt 886.937 m3 naturgas. Der er indgået ny gaskontrakt med 

Energi Fyn, som kunne levere gassen til den bedste pris. 
  

Varmeproduktion på kedel er 6.637 MWh, det udgør 30,57 % af den samlede 
varmeproduktion 

Varmeproduktion på motoranlæg er 1.762 MWh, det udgør 8,11 % af den 

samlede varmeproduktion. 
  

Vi har købt 13.315 MWh varme hos Rockwool det udgør 61,32 % af den 
samlede varmeproduktion. 

 
Ledningstabet udgør 5.434 MWh det svarer til 25 %. Hvilket må anses som 

tilfredsstillende. 
 

Afregningsprisen for 2020 er nedsat til 340 kr./MWh ekskl. Moms. (425 kr. 
inkl. moms) p.g.a. mindre afskrivning af forsinkede investeringer. 

 
Priserne vil for indeværende år vil være:  

MWh 360,00 kr. ekskl. moms (450,00 kr. inkl. moms). Nedsat fra 380 kr. 
ekskl. moms (475 kr. inkl. moms) 

Effektbidrag 8,00 kr. ekskl. moms (10,00 kr. inkl. moms).  

Effektbidrag nye forbrugere og større om- og tilbygninger 20,80 kr.pr. m2 
ekskl. Moms (26,00 kr. inkl. moms) 

Abonnementsbidrag 500,00 kr. ekskl. moms (625,00 kr. inkl. moms)  
Ved regnskabsårets afslutning var der 929 forbrugere tilsluttet, det er 8 flere 

end sidste år.  
 

 
 



Tak til vore samarbejdspartnere, vore medarbejdere Merete Laursen, Kurt 

Sommer og John Jensen samt til bestyrelsesmedlemmerne for et travlt og 
spændende år med godt samarbejde.  

TAK. 


